
 

 

 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

TEMA: Samarbejde mellem BRK, BoH og Bhsund 

 
Emne Tid Indhold Referat 

Velkomst v/uddannelsesleder 
Bonnie Gudbergsen 

14.00- 
14.10 

Velkommen  Status på hvem der deltager i mødet, og 
velkommen til Mette Sieben. 

DELTAGERE 

BRK Centerchef Sundhed og Omsorg Louise Juel Pedersen (formand), Faglig konsulent i Udvikling, Koordinering og Rådgivning, Kristian 
Johannesen, Leder i Forebyggelse og Tværgående koordinering Mette Sieben, Leder socialpsykiatrien, Peter Harbo Jakobsen 

BoH/PCB Chefsygeplejerske Niels Tobias Gredal, oversygeplejerske René Jacobsen 
FOA Sektorformand Sund, Dorthe Pedersen (næstformand), Sektorformand Pæd, Martin Pilevang Pedersen, Psykiatrien, Henriette Fredell 

Olsen, Social- og sundhedsassistent, Pia Sommer, social- og sundhedsassistent Kiki Dahl Nielsen 
3F Merete Kock 
BH Sund Rektor Pia Palnæs Hansen, Uddannelsesleder Bonnie Gudbergsen, underviser Katrin Jennert-Burston, underviser Dina Birkbak samt  

SSA-elev og elevrådsrepræsentant Louise Lindahl Hellisen 

 

Gæst:  
Afbud: 

Anne-Marie Sikker Sørensen 
Rene Jacobsen, Merete Koch, Niels Tobias Gredal, Pia Sommer, Kiki Dahl Nielsen, Louise Lindahl Hellisen,  

Referent: 
 
 

Helle Ipsen  

 

Mødereferat 
Lokalt Uddannelsesudvalg for SOSU/PA-uddannelser & AMU 
Tirsdag den 3. december 2024 kl. 14:00 – 16:00 
Bornholms Sundheds- og Sygeplejeskole 
Lokale 1.188 

 



 

 

• Præsentation af Bonnie som ny 
uddannelsesleder, SOSU/Pau 

 

• Præsentation af Anne-Marie Sikker Sørensen, ny 
ledelseskonsulent 

 

• Godkendelse af dagsorden 

Bilag 1: Medlemsliste 
Bilag 2: Opgaveoversigt Anne-Marie Sikker Sørensen 

 

Bonnie er også udd.leder for SOSU/PAU efter 
Linda Matzens ophør. 

 

Pr. 1. november 24 tiltrådte Anne-Marie Sikker 
Sørensen som ledelseskonsulent på skolen 
præsenterede sig kort. 

Den justerede og udsendte dagsorden blev 
godkendt. 

 

Status og samarbejde på 
uddannelserne og på AMU 

v/Bonnie Gudbergsen, Pia Palnæs 
Hansen og Anne-Marie Sikker 
Sørensen 

14.10-
15.00 

• Optag EUD 2024/25 – status samt drøftelse af 
konsekvenser heraf 

 

 

 
 

 

 

 

 

• Forslag til ny skole-oplæringsplan på SSA 
 

 

 

 

 

 

Se vedhæftede slides. Budget 2025 er ikke helt 
så optimistisk pga. 20% nedgang på holdene. 
Skolen vil gerne gå over til 
værkstedsundervisning, hvor man har 
undervisning på tværs. Skolen går med en fysisk 
tilstedeværelse ved undervisningen. På Dorte 
Pedersens spørgsmål om skolen har hånd i 
hanke med eleverne der går på GF2/SSH som 
færdiggør sig i januar måned – der kommer til at 
vente på et SSH hovedforløb til juni måned – vil 
Bonnie Gudbergsen tage fat i den holdansvarlige 
for at følge op på det. 

 

I det regionale praktikudvalg er der nedsat en 
arbejdsgruppe der ser på hvordan 
skole/oplæringsplanerne kan se anderledes ud. 

Der ønskes en længere oplæringsperiode 3 i det 
kommunale område, for at bedre muligheder for 
at opnå målene på avanceret niveau og skabe 
bedre overgang fra elev til nyuddannet social- 
og sundhedsassistent. På Bornholm kan vi 
arbejde med en tilpasset model, men ud fra 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• GF2 for studenter 

  

 

 

 

 

• AMU- status og fremtidigt samarbejde 

  

samme principper. Der arbejdes med at beregne 
oplæringsperioderne i måneder og ikke på 
tælledage. Der tages højde for prøve-tids-
perioden for meriteleverne. Man tager 1 uge fra 
psykiatrioplæringen i oplæringsperiode 2 og 
tilføjer den uge i oplæringsperiode 3. 

Det kræver en god forventningssamtale med 
eleverne i forbindelse med oplæring på 
hospitalet. 

På Mette Siebens spørgsmål om baggrunden og  
behovet for ændringen af skole- og 
oplæringsplanen, kunne Katrin oplyse at der har 
været drøftelser med 
uddannelsessygeplejerskerne om at 
oplæringsperiode 3 var for kort – og dermed 
heller ikke giver mulighed for praktik i udlandet 
(PIU). 

Uddannelsesudvalget tilslutter sig principperne 
for ny skole-oplæringsløn for SSA., og det videre 
arbejde vil ske i tæt samarbejde med BRK 
uddannelsessygeplejerskerne og Boh, klinisk 
underviser.  

 

Ansøgere med studentereksamen skal i henhold 
til gældende lovgivning have tilbudt et GF2 på 
blot 2½ dag inden hovedforløbet. Danske SoSU 
skoler har i samarbejde med FEVU påpeget at 
det vurderes utilstrækkeligt. Ny bekendtgørelse 
afventes.  

Se slides.  

En del udbudte kurser har man desværre måttet 
aflyse pga. for få tilmeldte. Derfor har man 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Kvote PAU 

flyttet kurserne til forår 2025 i håb om flere 
deltagere. 

Det er ærgerligt af hensyn til om skolen kan få 
lov at beholde sin FKB (Fælles Kompetence 
Beskrivelse) – for bliver kurserne ikke afholdt 
kan det påvirke skolens udbudsret indenfor FKB-
området.  

Det blev pointeret at beskrivelserne for de 
udbudte kurser henvender sig til f.eks det 
pædagogiske område, hvor der også kunne være 
samme behov indenfor sundhedsområdet – så 
en blødere beskrivelse for målgruppen ønskes, 
der hvor det er muligt inden for FKB-ens ramme. 

Hvis der kan udbydes kurser der rammer en 
bredere ansøgerskare, vil der måske blive større 
chance for flere tilmeldinger og dermed også 
muligheden for flere gennemførte kurser. 

Aftagerområderne er hårdt presset økonomisk 
og muligheden for at undvære personale til at 
deltage i kurser i stedet for at varetage deres 
daglige arbejde er problematisk. 

Skolen vil kunne tilbyde at afvikle kurser ude på 
plejecentrene eller lignende. 

BRK går tilbage og vil opfordre i organisationen 
til at bruge tilbuddene vedr. kurser. 

 

Da BRK/KL ikke havde meldt ind i forhold til 
kvoten indenfor PAU-området – modtog skolen 
underretning fra Ministeriet om at skolen ikke 
havde udbud til PAU for så vidt angår 2025. Pia 
har været i kontakt med STUK og der er nu 
meldt en kvote ud på 22 i forhold til GF2 jan 25, 



 

 

og med 18 til det hovedforløb, der skal 
planlægges i umiddelbar forlængelse af GF2. 

Pia spørger ind til mulighed for at uddannelsens 
kadence øges til hver 2. år frem for nuværende, 
hvor det er hver 2.5 år. Med en fortsættelse på 
18 elever på hovedforløbet. Skolen vil sørge for 
at indkalde de berørte parter i forbindelse 
hermed.   

Samarbejde mellem BRK, BoH og 
Bhsund  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

15.00-
15.30 

• Evaluering af samarbejdet i 2024 
 
 

• Fremtidig samarbejde på AMU v/Anne-Marie 
Sikker Sørensen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Udsat til næste møde. 

 

I reformen af ældreområdet fra april 2024, er 
der bl.a. fokus på at få etableret fleksible og 
lokalt tilpassede social- og 
sundhedshjælperuddannelser.  

Målet er at få opkvalificeret ufaglærte SOSU-
medarbejdere til faglærte SOSU-hjælpere via 
den fleksible social- og 
sundhedshjælperuddannelse.  
Derfor har ministeriet tildelt puljemidler til at 
gennemføre projekter om udvikling af 
håndholdte opsøgende indsatser til landets 14 
SOSU-skoler. Alle skoler har fået tildelt samme 
beløb på trods af skolernes forskellige størrelse. 

Hensigten er, at indsatsen er lokalt forankret og 
tager udgangspunkt i lokale udfordringer og 
behov, så afholdelse af forløb på skole og 
deltagelse i forløb for medarbejdere i bl.a. 
kommuner, kommer til at ske så let og fleksibelt 
som muligt.  
Derfor er et væsentligt kriterie for indsatsens 
gennemførelse, at skolerne og ansættelses-/ 
aftagervirksomhederne samarbejder om 
projektet.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Workshop v/Bonnie Gudbergsen og 
Pia Palnæs Hansen 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• Styrkelse af samarbejdet i 2025 hvordan styrker 
vi kvaliteten i skole og oplæringen samt i 
overgangen? 

 
Bilag 3: Forretningsorden godkendt på 
uddannelsesudvalgets møde den 1. december 2022 

 

Projektbeskrivelsen er udarbejdet af Bhsund, da 
tidsfristen for udarbejdelsen var meget kort. 
Den er imidlertid forholdsvis overordnet 
beskrevet. Herved er der mulighed for mere 
specifik tilpasning indenfor rammerne.  

Projektet starter med at etablere samarbejder 
og kortlægge omfanget af mulige deltagere på 
forløbet, samt afdække barrierer og muligheder 
for uddannelse af ufaglærte SOSU-medarbejdere 
hos både arbejdsgivere og 
uddannelsesinstitution. 

På mødet blev nedsat en projektarbejdsgruppe 
med følgende repræsentanter: 

FOA: Dorthe Pedersen 

BRK: Louise Juel Pedersen og Mette Sieben 

Bhsund: Anne-Marie Sikker Sørensen, 
projektleder 

Louise vender tilbage til Anne-Marie med en 
ekstra repræsentant fra BRK. 

Anne-Marie indkalder til et opstartsmøde. 

 

Drøftelse i mindre grupper af styrkelse af 
samarbejdet i 2025, hvordan styrker vi 
kvaliteten i skole og oplæringen samt i 
overgangen? 

Følgende stikord blev nævnt i plenum: 

- Organisatoriske grænser – skolen og 
oplæringssteders udveksling 

- Skal føle sig velkommen som elev i 
oplæringsstedet. Indlemmes i 
fællesskabet. Sættes fokus på hvis 



 

 

eleven har svært ved opgaven. 
Ledelsesopbakning og tidlig opsporing. 

- Velkomstbrevet fra oplæringen gives i 
skoletiden, så skolen kan være 
opsøgende på elevers vegne, hvis 
eleverne ikke har hørt noget fra 
oplæringen. 

- Vejlederindkald på skolen – med fokus 
på hvad betyder det at en ansat elev? 
Hvilke krav stilles der? PAU praktiserer 
dette – og det kunne måske smitte til 
SOSU? 

- Opmærksomhed omkring elever med 
SPS – skal info herom tilgå oplæringen, 
evt. en mentor fra skolen. Der skal 
afsættes tid til opgaven. 

Det handler i virkeligheden også virkelig meget 
om hvad den enkelte elev kommer med i 
rygsækken. 

Taskforce omkring fraværet tages op på næste 
møde. 

Forslag til ny uddannelsesreform 
v/Pia Palnæs Hansen 

15.30-
15.45 

• Præsentation af forslag til ny uddannelsesreform 
med fokus på erhvervsuddannelserne 

• Højere kvalitet, mere fleksibilitet og livslang 
læring – hvilken betydning får dette for 
uddannelserne og vores samarbejde? 

Bilag 4: Forberedt på fremtiden V. Flere i gymnasiet 
Bilag 5: Fakta-ark 6 Erhvervsuddannelserne i et nyt 
uddannelseslandskab 
 

Udsat til næste møde. 

Årshjul 2025 og mødedatoer 
v/Bonnie Gudbergsen 

15.45-
15.50 

Præsentation, drøftelse og beslutning om årshjul 2025. 
Forslag til møderække 2025 drøftes – helst eftermiddage 

Der var ingen bemærkninger til det udarbejdede 
årshjul for 2025.  
 
 



 

 

(BRK) 
27.2.25 kl. 14.00 til 16.00  

27.5.25 kl. 14.00 til 16.00 

29.9.25 kl.14.00t til 16.00 

1.12.25 kl.14.00 til 16.00  

Bilag 6: Udkast til Årshjul 2025 

 
Datoerne blev gennemgået. 
Der var ønske om at den 27.5.25 blev ændret. 
Ny dato er den 22.05.24 

Gensidig orientering v/alle 
 
Evt.  

15.50-
16.00 

Udvalgets medlemmer orienterer om relevante forhold 
for betydning for erhvervsuddannelserne og AMU, 
Bhsund 

Der vil blive sendt powerpoint med ud sammen 
med dette referat. 

Punkter til kommende møder   • Evaluering af samarbejdet mellem BRK, 
BoH og Bhsund. 

• Taskforce omkring fravær på SOSU-
uddannelserne. 

• Forslag til ny uddannelsesreform 

 


